
 
 

 
 
 

Schriftelijke vragen (art. 33) 

 
 

 
Datum: 25 april 2025  
 

 
Aan de voorzitter van de raad 
 

 
Onderwerp: Vlinderidylle en biodiversiteitsinspanningen in Culemborg 
 

 
 

1. De Vlinderidylle aan de Jan van Riebeeckstraat wordt genoemd als gemeentelijk project in 
de uitvoeringsagenda van het Programmaplan Duurzaamheid. Klopt het dat dit initiatief 
op dit moment nog niet is aangelegd, en zo ja: wanneer wordt de inrichting voorzien? 

2. Op het bord bij de toekomstige Vlinderidylle staat dat het een bloemenplek wordt voor 
bijen, vlinders en mensen. Kan het college aangeven of de beplanting zal bestaan uit 
inheemse soorten die biologisch gekweekt zijn, zoals aanbevolen door De Vlinderstichting? 

3. Is De Vlinderstichting daadwerkelijk inhoudelijk betrokken bij de inrichting van deze plek, 
of betreft het alleen het gebruik van een standaardbord? 

4. De Vlinderidylle wordt aangelegd op een bouwterrein. Kan het college toelichten hoeveel 
groen er netto verdwijnt bij deze ontwikkeling, en hoe dit wordt gecompenseerd in het 
kader van het gemeentelijk biodiversiteitsbeleid? 

5. In de groene uitvoeringsagenda wordt ingezet op het vergroten en verbinden van 
leefgebieden en het verbeteren van de kwaliteit van het groen. Hoe draagt de 
Vlinderidylle concreet bij aan deze doelen, gegeven de beperkte omvang en de nabijheid 
van bebouwing? 

6. Kan het college aangeven wie verantwoordelijk is voor het aanleggen, beheren en 
monitoren van deze en andere kleine biodiversiteitsprojecten? 

7. Uit recente tellingen blijkt dat de bijensterfte in Nederland nog altijd extreem hoog is, met 
percentages tot 40%1. Herkent het college de urgentie van deze signalen? Zo ja, hoe 
vertaalt die urgentie zich naar het beleid op lokaal niveau? 

8. Het Biodiversiteitsplan van Culemborg heeft als doel om jaarlijks 500 m² aan biodiversiteit 
verbeterende maatregelen te realiseren. Wordt gemonitord of deze doelstelling gehaald 
wordt? En wordt daarbij ook gekeken naar kwaliteit van het groen en het effect op 
soorten als wilde bijen en vlinders? 

9. Worden bij de uitvoering van projecten en bewonersinitiatieven (zoals vermeld in de 
uitvoeringsagenda) ecologen of lokale natuurorganisaties betrokken, bijvoorbeeld voor 
advies over soortenkeuze of onderhoud? 

10. Zijn er plannen om ook in nieuwbouwprojecten standaard ruimte in te bouwen voor 
biodiversiteit, zoals bloemrijke bermen, natuurvriendelijke oevers, nestgelegenheid en 
verbindingen tussen groenzones etc? 
 

 
1 https://www.nporadio1.nl/fragmenten/nos-radio-1-journaal/01961f32-aa4a-73a4-9971-4f996e40f9f2/2025-04-10-bijensterfte-

blijft-extreem-hoog  

https://www.nporadio1.nl/fragmenten/nos-radio-1-journaal/01961f32-aa4a-73a4-9971-4f996e40f9f2/2025-04-10-bijensterfte-blijft-extreem-hoog
https://www.nporadio1.nl/fragmenten/nos-radio-1-journaal/01961f32-aa4a-73a4-9971-4f996e40f9f2/2025-04-10-bijensterfte-blijft-extreem-hoog


 

 
Toelichting: 
De Partij voor de Dieren is groot voorstander van initiatieven zoals de Vlinderidylle. Tegelijkertijd 
constateren wij dat het realiseren van biodiversiteit veel verder gaat dan één bloemrijk veldje: het 
vraagt om structurele keuzes in het gebruik van ruimte, beplanting, beheer en participatie. De 
natuurcrisis is urgent en lokaal zichtbaar, en bijen, vlinders en andere insecten verdienen onze 
actieve bescherming - juist nu. De Idylle zien we nu als mooi aanknopingspunt voor vragen over de 
inspanningen van de gemeente op dit onderwerp.  

 
 
 

  

 
Namens de fractie van Partij voor de Dieren, Myra van der Velde  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

  

 


